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Filmski nježno-gorki osjećaj  
 
Piše: Pavica Knezović-Belan 
 

 
 
Priča o dvojici muškaraca, starijem i mlađem, koji omiljenu Zastavu 101 voze na 
njezino zadnje odredište višestruko je nagrađivani kratki film  
 
ZAGREB - Sve izgleda kao iz nekog recentnog rumunjskog filma. Tužni postsocijalistički krajolik i 
dvojica muškaraca, stariji i mlađi, u krntiji od automobila, Zastavi 101, na putu. U ovom kratkom filmu 
ne progovori se nijedna riječ i unatoč depresivnim predjelima, na kraju priče imamo sitni osmjeh na 
licu. Jer, sve završava nekim malim, tragikomičnim osjećajem.  
 
Sjećanje iz djetinjstva 
 
I upravo je tragikomedija ono što zanima mladu filmsku redateljicu Irenu Škorić čiji je kratki, gore 
opisani film “Rastanak”, u kategoriji filma hrvatski predstavnik na Bijenalu mladih Europe i Mediterana, 
koji 3. rujna počinje u Skoplju.  
 
Irena Škorić je iznimno mlada filmska redateljica, a već je snimila tridesetak filmova. 
 
- Dok se drugi iz djetinjstva sjećaju igračaka, meni je u glavi moj trans tijekom emitiranja ‘Malog mista’ 
- priča Irena koja je osnovnu školu preživjela na filmovima Kreše Golika, da bi kao srednjoškolka 
završila u Kinoklubu Zagreb. 
 
Na Akademiju se upisala tek nakon dvije godine studija engleskog i latinskog na Filozofskom fakultetu 
gdje je sada apsolventica. Njezin filmski uzor za današnje vrijeme je posve nekonvencionalan: Irena 
se, naime, “fura” na talijanski neorealizam, a njezin omiljeni redatelj je Vittorio DeSica. Ova preslatka 
plavuša i izgledom demantira svoju profesiju; izgleda prije kao preuzetna glumica, nego kao kreativka 
iza kamere. 
 
Ženska kob 
 
U Skoplje odlazi netom što je završila snimanje nastavka višestruko nagrađivanog “Rastanka”, pod 
nazivom “Demon iz Kragujevca”, a u pripremi ima još jedan kratak film - “Scenarij za običan život”. U 
hrvatskoj kinematografiji vrlo je malo žena snimilo igrani film (dosad tri redateljice, a još dvije su 
nedavno prošle na natječaju) i možemo se nadati da Irena Škorić neće biti te loše filmske kobi. Jer, 
donosi jedan fin, nježan, ali i gorko-komičan pogled na naš svijet. 


